
 Protokół nr 39/ 2017 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 października 2017 r. w godz. 15:30 – 16:15   w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko    – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                  

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
  1. Wiesław Stelmach   – Skarbnik Miasta          

  2. Monika Podziewska   – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów                                                                     

3. Małgorzata Włoskowska  – Naczelnik Wydz. AGP 

  4. Jerzy Gałązka   – Naczelnik Wydz. OSGK 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                          

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Głos zabrał W. Stelmach poprosił o zdjęcie z porządku obrad (pkt. 6.) projektu uchwały                            

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sępólno 

Krajeńskie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 38/2017 z posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 21 września 2017 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości                             

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                   

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu Krzywólki w Suwałkach.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuż rzeki Czarnej 

Hańczy w Suwałkach. 



6. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

8. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 38/2017 z posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 21 września 2017 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół przez Komisję, 

został przyjęty.  

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Głos zabrał naczelnik J. Gałązka przedstawił i omówił Regulamin  czystości, który 

zgodnie z zapisami ustawy oraz  Rozporządzeniem Ministra Środowiska z 2016 roku w sprawie 

szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów wprowadzono 

jednolity na terenie całego kraju wymóg selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów.  

W związku z końcem obowiązywania umów zawartych na odbiór odpadów komunalnych w  

Suwałkach z dniem  31 grudnia 2017 r. uregulowania zawarte w ww. Rozporządzeniu będą 

obowiązywać od  01 stycznia 2018 r.  Proponowane zmiany w uchwale dotyczą: wprowadzenia 

do uchwały pojęcia  „odpady ulegające biodegradacji”, określenia częstotliwości odbioru 

odpadów w zabudowie jednorodzinnej, w zabudowie wielorodzinnej. Szacowana kwota wzrostu 

kosztów systemu odbioru odpadów komunalnych wynikających z zwiększonej liczby odbiorów 

odpadów ulegających biodegradacji to około 440 tys. zł. Szacowana  kwota wzrostu dochodów 

wynikających z wprowadzenia dodatkowego pojemnika na odpady komunalne ulegające 

biodegradacji to około 180 tys. zł.  Przedstawił również zmiany dotyczące obszarów 

podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminy jej przeprowadzania na terenie miasta.                     

Na poprzedniej  Komisji  Spraw Społecznych i na Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

radni – członkowie komisji  zgłosili propozycję  innych ulic, które powinny zostać objęte 

deratyzacją oraz przyjęła z autopoprawką  przedstawione zmiany.  Wprowadza się 

autopoprawkę w rozdziale 7 § 17.  O następującej treści „Obowiązkową deratyzację 

przeprowadza się na terenie nieruchomości położonych przy ulicach: Tadeusza Kościuszki,                  

ks. Kazimierza A. Hamerszmita,  Wesołej, Wigierskiej, Wawrzyńca Gałaja, Kamedulskiej, Gen. 

Józefa Dwernickiego, Utrata w Suwałkach.  

Głos zabrał radny Z. R. De-Mezer  przypomniał, iż na majowej komisji zgłosił trzy 

propozycje do ww. regulaminu. Żadna z tych trzech propozycji nie została ujęta w omawianym  

regulaminie.  Stwierdził, iż bardzo żałuje, że żadna z tych propozycji nie została omówiona                    



i przedyskutowana.  Radny Z.R. De-Mezer w maju zaproponował  przemyślenie kwestii odbioru 

odpadów wielkogabarytowych na osiedlach domków  jednorodzinnych. Drugą zaproponowaną 

kwestią była godzina odbioru śmieci, żeby nie od 6:00 -6:30 a o 7:00 godz.,  oraz trzecia kwestia 

to odbiór popiołu.  Radny poinformował, że skoro nie były te kwestie przedyskutowane                             

i omówione z radnymi to podczas głosowania  wstrzyma się od głosu.  

 Radny Z.R. De-Mezer  zabrał głos w  sprawie dostarczanych worków na śmieci, które 

są za każdym  razem wrzucane na posesję. Radny apeluje aby ilość i kolory worków, które 

otrzymuje  była  zgodna z ilością i kolorem worków, w których odbierane są od niego odpady . 

Poprosił o uporządkowanie gospodarki workami na śmieci.  

Odpowiedział Naczelnik J. Gałązka, że dobrym rozwiązaniem byłoby  wkładanie  

pakietów z workami w skrzynki pocztowe, ale nie wszyscy posiadają na swoich posesjach  

skrzynki  pocztowe w związku z tym nie ma na dzień dzisiejszy  idealnego rozwiązania. Wszystkie 

uwagi są analizowane i omawiane z Prezesem PGK. Należałoby zadecydować  o sposobie                       

i metodzie dostarczania ww. worków. Metoda  dostarczania zostanie jeszcze raz omówiona                         

z odbiorcami odpadów.  

Radny K. Korneluk wniósł uwagę dotyczącą technicznego odbioru odpadów. Poprosił 

o zwrócenie uwagi firmom odbierającym śmieci, aby nie pozostawiać  pojemników na środku 

chodnika czy na środku ścieżki rowerowej. Naczelnik J. Gałązka odpowiedział, że wydział 

zajmie się tą sprawą i przyjrzy się bliżej problemowi.  

Radny K. Korneluk przedstawił kolejną kwestię dot. godziny wywozu śmieci, w uchwale 

podana jest 6:30, natomiast na ulotce podany jest odbiór do godz. 7:00. Naczelnik J. Gałązka 

odpowiedział, że wywóz śmieci jest z korzyścią dla  mieszkańca.  

Radny K. Korneluk zapytał o § 10 pkt 5 regulaminu, który dotyczy osób                                       

o ograniczonej sprawności fizycznej, czy taka osoba nie musi takich pojemników wystawiać? 

W jaki sposób mieszkańcy mogą takie zaświadczenie uzyskać? Naczelnik J. Gałązka 

odpowiedział, iż mieszkaniec nie musi posiadać zaświadczenia, może zgłosić telefonicznie do 

Urzędu Miasta, a Urząd zgłosi taki fakt firmie odbierającej śmieci. 

Radny K. Korneluk zapytał o § 12 pkt. 9 regulaminu, który dotyczy  sporadycznego 

spalania na terenie nieruchomości zgromadzonych pozostałości roślinnych. Co to znaczy 

sporadycznie? Naczelnik J. Gałązka sporadycznie to nie znaczy, że raz w tygodniu, czy 

codziennie.  Można to zrobić pod warunkiem, że sąsiad nie będzie miał nic przeciwko temu. 

 Radny Z. R. De-Mezer zgłosił problem, który zgłaszał wcześniej i prosił aby tę kwestię 

uregulować, a mianowicie aby odbiór śmieci odbywał się co dwa tygodnie, a nie odbywał się 

dwa razy w miesiącu. Stwierdził, iż ww. problemu nikt nie przedyskutował a problem istniej                    

w dalszym ciągu.  

 Radna A. Ruszewska zgłosiła ten sam wyżej wymieniony problem istnieje, z którym 

zgłaszają się również mieszkańcy miasta. Naczelnik J. Gałązka  odpowiedział, iż są odbierane 

2 razy więcej  bioodpady z domków jednorodzinnych, 2 razy więcej z niezamieszkałych i 1 raz  

z zabudowy wielorodzinnej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wraz z autopoprawką.  

za   głosowało    – 7 radnych 

przeciw    – 0 

wstrzymał się od głosu  – 1 radny  

  



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                              

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

  

 Radny K. Korneluk zadał pytanie o § 3 pkt. 2, który dotyczy godzin otwarcia punktu 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych w soboty od godz. 8:00? Naczelnik J. Gałązka 

potwierdził zmianę godzin było od godz. 9:00, zmienione zostało od godz. 8:00. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu Krzywólki w Suwałkach.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła projekt uchwały oraz omówiła obszar objęty 

planem, który położony jest w północno-zachodniej części miasta, pomiędzy ulicą Gen. Wł. 

Sikorskiego, zachodnią granicą administracyjną miasta, wyrobiskiem pożwirowym i dawną 

bocznicą kolejową. Zabudowa mieszkalna jednorodzinna i rolnicza rozlokowana jest wzdłuż 

ulicy Krzywólka. Obszar charakteryzuje się korzystną dostępnością komunikacyjną dla 

pieszych, rowerzystów i pasażerów komunikacji indywidualnej. Jest uzbrojony w sieci 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej, wodociąg, sieci elektroenergetyczne i telefoniczne. Duzy 

kompleks zieleni stanowią tereny położone wzdłuż rzeki i w jej pradolinie. Obszar  w większości 

objęty jest ochroną prawną na podstawie odrębnych przepisów. Celem sporządzonego planu 

jest stworzenie reguł prawnych, pozwalających na prawidłowe rozwiązania przestrzenne 

poprzez określenie m.in.: przeznaczenia i zasad zagospodarowania terenu, wymagań 

wynikających z potrzeb kształtowania przestrzeni publicznych, zasad prawidłowej obsługi 

komunikacyjnej w powiązaniu z istniejącym układem komunikacyjnym miasta, zasad ochrony 

zabytków, zasad ochrony środowiska, oraz rozwiązań w zakresie infrastruktury technicznej. 

Plan umożliwi również realizację zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej im zabudowy 

mieszkalnej związanej z prowadzeniem gospodarstw rolnych.  

 Naczelnik  przedstawiła wniesionych 6  uwag, które w części zostały uwzględnione oraz 

7 uwag nie uwzględniono w całości.  



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zachodniej części rejonu 

Krzywólki w Suwałkach.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów 

wzdłuż rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Naczelnik M. Włoskowska  przedstawiła plan porządkujący na ww. terenie, zmiana 

odnosi się do terenów oznaczonych symbolami 12US,  jest  to zaplecze OSiRu , na którym 

zostanie postawiona wiata, która będzie służyła do przechowywania sprzętu do utrzymania 

wszystkich boisk szkolnych na terenie miasta. Druga zmiana dotyczy  terenu 15 US/ZP, na 

którym ma powstać projekt hali tenisowej. Został zlikwidowany parking publiczny na ulicy 

Zastawie.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu 

Arkadia i terenów wzdłuż rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił wiele zmian w budżecie miasta, które dotyczą 

deficytu, który jest zmniejszony o 3 mln. zł. Zmiany w budżecie wynikają z przesunięcia zadań 

inwestycyjnych na rok 2018, z zadań inwestycyjnych, które współfinansowane są ze środków 

Unii Europejskiej. Dotyczy to trzech głównych zadań drogowych. Przedstawił zmiany w planie 

wydatków oraz w planie dochodów budżetowych w działach transport i łączność oraz w dziale 

gospodarka mieszkaniowa w zakresie działu 600 i 700 są, to wykupy gruntów związane                             

z realizacją ww. inwestycji. Pozostałe zmiany wynikają z wprowadzenia Projektów Unijnych 

np. „ERAZMUS” do szkół. Zmiany w dziale gospodarka komunalna  dot. zwiększenia kwoty na 

wody opadowe. Zmiany dotyczące pomocy społecznej dla Miejskiego  Ośrodka Pomocy 

Rodzinie. Zostały zwiększone środki na Bibliotekę, Muzeum oraz  dla Suwalskiego Ośrodka 

Kultury, dot. to zadań, które realizowane są na zlecenie Miasta.  



Radny K. Korneluk zapytał o zakup mikrobusu i o blokadę wjazdu do garażu?                              

W. Stelmach odpowiedział, że blokada to szlaban zabezpieczający wjazd na posesję do garażu 

Urzędu Miasta przez osoby postronne. 

Radny K. Korneluk zadał pytanie dot. komputerów dla MOPR. Skarbnik W. Stelmach 

odpowiedział, iż jest to zakup nowych komputerów do obsługi programu „500 +”.   

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wraz z autopoprawką.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką                           

w sprawie  zmian w budżecie miasta   na  2017 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017 – 2035.  

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przypomniał, iż zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są 

konsekwencją dostosowania prognozy do zmian, które zaistniały w budżecie miasta                                

w szczególności  w wydatkach bieżących i wydatkach inwestycyjnych.   

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmian                                  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2017 –2035.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt.  8                                                                                                                                  

Wolne wnioski.   

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

 

    Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko    
         Protokół sporządziła:       

            Elżbieta Polańska 

Gł. Specjalista  w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


